

VEJBY MENIGHEDSRÅD		Referat		
Sognekode 7393	Dato: 8. januar	År: 2025	Tid: kl. 18.00	Sognegården
MØDEDELTAGERE	Henrik Lund-Andersen, Louise Køster, Thule Jessen, Jens Graumann, Ulrik Pilemand, Dorthe Ingerslev, Bill Kaae			
FORPLEJNING: Louise	Afbud: Per Erik Veng, Lizzie Espenhain, Jeanne von Benzon			
REFERENT: Kirsten Mousten	Stedfortræder Anne Bjørner indkaldt, men hun har meddelt forfald hvorfor 2. stedfortræder Bill Kaae er indkaldt. Se også pkt. 10: Orientering fra formand.			

Kort andagt – bøn – sang – salme eller andet			
PUNKT	BAGGRUND OG SAGSFREMSTILLING		
1.	Offentlig spørgetid	Ingen fremmødte	
Til beslutning og godkendelse		BESLUTNING	ANSV
2.	Godkendelse af dagsorden	Dagsorden godkendes, dog udgår pkt. 2 i den lukkede dagsorden.	
3.	<b>Honorar til rådet</b> Herunder kørselspenge mv. Skriftlig og hemmelig afstemning. v/Henrik Lund-Andersen Se bilag: PKT3_Info om honorar 2025.pdf	Ulrik undlader at stemme.  6 mulige stemmer.  Der stemmes for kalenderåret 2025  Tre stemmer JA To stemmer NEJ En blank stemme.  Der udbetales honorar for 2025 jf. Provstiets takster	
4.	<b>Regnskabsinstruks</b> Gennemgang og underskrift. Se bilag: PKT4_VEJBY RS UNDERSKREVET_alle_jan24	Instruksen gennemgået.  Skal der være en side for kirkeværgen?  Vedr. kollektregnskab: Præster skal tilføjes, kirketjener ændres til graver. (2 i forening).  Der udfyldes med nye navne/funktioner og der underskrives d. 22. jan på fællesmødet.	Kirsten
5.	<b>Forberedelse fællesmøde d. 22. januar med Tibirke.</b> Med afsæt i Samarbejdsaftalen som den foreligger nu og vedtægten for sammenlægningen i Ramløse/Annisse. Desuden praktik omkring mødet samt opsamling af andre relevante punkter til dagsorden mv.  Samarbejdsaftalen var bilag til mødet d. 18. dec. Der arbejdes på at fremskaffe vedtægten fra	Det er foreslået fra Tibirke at de to formænd samt sekretær gennemskriver samarbejdsaftalen, som udsendes med dagsorden for fællesmødet d. 22. jan. kl. 17.00 i Sognegården. Dette	Kirsten og Henrik

08.01.2025

MP

HLA

1

JK

JG

BRK




	<p>Ramløse/Annise, som eftersendes.</p>	<p>arrangeres snarest.</p> <p>Aftale fra Ramløse/Annise skal ikke med på fællesmødet.</p> <p>Fællesmøder i kalender. Samt hvordan skal de afvikles.</p> <p>Fælles aktivitetsudvalg inkl. præster.</p> <p>Michael Bojesen er inviteret og er på som 1. pkt. Dette afløser det tidligere aftalte møde med medl. fra Vejby MR.</p> <p>Præstegårdsmøde – sommer og vinter.</p> <p>Falck-kursus for ansatte. (og råd i det omfang der er plads)</p> <p>PRAKTIK: varm ret fra Kødsnedkeren. (Ulrik) Bill + Jens (Kirsten) 14 deltagere max.</p>	
<p>6.</p>	<p><b>Forretningsorden for Menighedsrådet. Vedtægt for kontaktperson.</b></p> <p>Vedr. vedtægten for kontaktperson, er den nye vejledning og skabelon forsinket fra Styrelsens side. Der skal implementeres obligatoriske medarbejdermøder for <u>alle</u> ansatte.</p> <p>Læs evt. mere her:  <a href="https://kirketjener.dk/nyheder/2024-10-28-nye-regler-for-medarbejdermoeder-traeder-i-kraft-men-forsinkes">https://kirketjener.dk/nyheder/2024-10-28-nye-regler-for-medarbejdermoeder-traeder-i-kraft-men-forsinkes</a></p> <p>Se bilag:  Vedtægt for kontaktperson_skabelon samt  Pkt 6_VEDTÆGT for kontaktperson_sept22_underskrevet  PKT 6_VEJBY_Forretningsorden_2017</p>	<p>Vedtægt for kontaktperson udsættes.</p> <p>Forretningsorden gennemgået og vedtaget.</p> <p>Formanden skriver under.</p>	
<p>7.</p>	<p><b>Godkendelse af Indsamlingsliste for 2025 / Kollekt v/Ulrik Pilemand</b></p> <p>Se bilag:  PKT7_2025-skabelon_Sognets_indsamlingsliste_VEJBY</p>	<p>Indsamlingsformål indsat og vedtaget.</p> <p>Alle indsamlinger til organisationer er Mobilepay, kontanter går til Menighedsplejen.</p> <p>Indsamlingsformål kan ændres så en evt. akut indsamling kan honoreres. Det vedtages.</p> <p>Folkekirkens Nødhjælp (Landsindsamling) d. 9.</p>	

08.01.2025

		marts.	
8.	<b>Udlejning af Sognegården</b> Henvendelse fra Tisvildekoret - ca. 30 gange i 2024. Beder om en samlet pris. <i>v/ Jens Graumann og Henrik Lund-Andersen</i>	Enighed om at prisen pr. gang er 250 kr. Det kan ikke ændres.	
9.	<b>Falck-kursus</b> <i>v/ Ulrik Pilemand</i> <i>Se bilag: Tilbud til Vejby Kirke - 20-8-2024 0936_V1</i> <i>Grundkursus i førstehjælp, hjertestarter og brandslukning (8 timer)</i>	Det vedtages. Det er primært for ansatte, men MR-medlemmer kan deltage/flyde op til max. 16 deltagere. Fælles med Tibirke. Pkt. på dagsorden på fællesmødet. Evt. brug af hjertestarter kan evt. aftales separat med den lokale Hjerteforening.	Ulrik
10.	<b>Henvendelse fra arvinger</b> vedr. kunstneren Ejler Billes gravsted, hvis gravstedsret udløber pr 31/12 2024. Arvinger forespørger om Vejby kirke vil overtage gravstedsretten. <i>Se bilag: Pkt10_ 20241218_Ejler Bille_Gravstedsret</i> <i>v/ Henrik Lund-Andersen</i>	Vejby kirke overtager gravstedsretten og det meddeles arvingerne at stenen nu er Vejby kirkes ejendom. Stenen kan evt. overflyttes til lapidariet. Det juridiske vedr. begge dele skal undersøges hos stiftet.	Kirsten kontaktinfo til Thule vedr. stiftet
11.	<b>Mødeaktivitet – 'Præstegårdsmøder'</b> mellem medarbejdere og MR på mere uformel basis. <i>v/ Jens Graumann og Henrik Lund-Andersen</i>	Invitationen til hygge i Præstegården for begge råd og alle ansatte er meget værdsat og gav anledning til gode snakke. Ulrik vil gerne invitere igen til sommer. Rådene afholder udgifterne. Pkt. på fællesmødet.	
12.	<b>Dato for syn</b> Herunder kontakt til bygningskyndig.	Tibirke har syn d. 19. marts kl. 15.00 Vejby Syn 13. marts kl. 10.00 Præstegårdssyn d. 13. kl. 12.00 Bygningskyndig skal kontaktes.	

08.01.2025

JK

HCLA

3 JG

BPK





Til orientering			
10.	<b>Formand</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Provstidag 4. jan – referat</li> <li>• Grundlovstaler</li> <li>• Brug af Sognegård og Gretely for MRmedlemmer.</li> </ul>	Det var en god dag med meget information. Evt. en lille præsentationrunde af medlemmer ved næste møde.  Møde med PU d. 6. marts kl. 19.30 for alle.  Frederiksborg Amts distriktsforening – 25. feb. - deltagelse i generalforsamlingen betales af Rådet.  Grundlovstaler: der satses på den grønne dagsorden. Per og Louise. Louise kontakter en.  Sognegård mv udskydes	
11.	<b>Præster</b>	Intet	
12.	<b>Kasserer</b>	Attestering bilag – afklares torsdag.	
13.	<b>Kontaktperson</b>		
14.	<b>Kirkevæрге</b>	Kirkens tag – sagen må betragtes som afsluttet. Restbeløb skal søges konverteret.	
15.	<b>Sekretær</b> – Bl.a. deadlines til og indhold i kirkeblad	Visioner Præsentation af rådet med billede /konstituering	
Til debat og udvikling af visioner/ønsker mv.			
16.			
Eventuelt			
17.	Dato for rundvisning i kirke og på kirkegård med gravere – evt. en søndag efter tjenesten.  Der er nytårskur d. 12. januar efter tjenesten kl. 11.00. Praktik mv.	Udsættes.  Glas op. Fra Ulrik 13 glas fra Kirsten Dorthe hjælper også	
Næste møde			
18.	22. januar fællesmøde kl. 17 12. februar ordinært møde kl. 18	Bogføringsprocedure Menighedsmøde efter	

08.01.2025

HLVA

4

JG

BPK

Mikkel Pedersen

Jens Grønmose

~~DA~~

~~Hans Peter~~  
HCA

~~DA~~

BPK

JL